
مجله خبری غذا و دارو
به هیچ وجه نباید وقفه و خلل در تولید دارو ایجاد شود

https://fdmag.ir/%d8%a8%d9%87-%d9%87%db%8c%da%86-%d9%88%d8%ac%d9%87-%d9%86%d8%a8%d8%a7%db%8c%d8%af-%d9%88%d9%82%d9%81%d9%87-%d9%88-%d8%ae%d9%84%d9%84%db%8c-%d8%af%d8%b1-%d8%aa%d9%88%d9%84%db%8c%d8%af-%d8%af%d8%a7/

Page: 1

به هیچ وجه نباید وقفه و خلل در تولید دارو ایجاد شود
Posted on ۱۳۹۹/۰۹/۱۵ by ravabet

Categories: منتخب ,داروهای شیمیای
Tags: شیمیای ,دارو, داروهای شیمیای

https://fdmag.ir/category/featured/
https://fdmag.ir/category/pharmaceutical/
https://fdmag.ir/tag/%d8%b4%db%8c%d9%85%db%8c%d8%a7%db%8c%db%8c/
https://fdmag.ir/tag/%d8%af%d8%a7%d8%b1%d9%88%d9%87%d8%a7%db%8c-%d8%b4%db%8c%d9%85%db%8c%d8%a7%db%8c%db%8c/
https://fdmag.ir/tag/%d8%af%d8%a7%d8%b1%d9%88/


مجله خبری غذا و دارو
به هیچ وجه نباید وقفه و خلل در تولید دارو ایجاد شود

https://fdmag.ir/%d8%a8%d9%87-%d9%87%db%8c%da%86-%d9%88%d8%ac%d9%87-%d9%86%d8%a8%d8%a7%db%8c%d8%af-%d9%88%d9%82%d9%81%d9%87-%d9%88-%d8%ae%d9%84%d9%84%db%8c-%d8%af%d8%b1-%d8%aa%d9%88%d9%84%db%8c%d8%af-%d8%af%d8%a7/

Page: 2

 

به گزارش مجله خبری غذا و دارو، عصر روز شنبه هشتم آذرماه اسحاق جهانیری؛ معاون اول رئیسجمهور در نشست با
حضور اعضای هیات مدیره سندیای صاحبان داروهای انسان ایران، مشلات، چالشها و نیازهای این صنعت مطرح و

بررس شد.

محور اصل این نشست طرح نران شرکتها برای تامین ارز مورد نیاز صنعت و تولید دارو بود و اعضای حاضر موارد
مختلف را به نمایندگ بیان کردند.

در این جلسه عنوان شد: ط ماههای اخیر نهتنها تامین ارز دارو وقفه پیدا کرده است حت ارزهای تخصيص داده شده  كه ريال
انها از شركتها اخذ شده است هم به فروشنده حواله نشده است. ثبت سفارشهای زیادی در نوبت تخصیص بان مرکزی
بلاتلیف ماندهاند، روال تامین و تخصیص ارز منظم نیست و همه فعالان این حوزه نران هستند که کمبودها دارو  از كنترل
خارج شده و خطوط تولید هم توقف پیدا کنند. ی دیر از مشلات فعل این است که همه ثبت سفارشهای که از طریق هند

انجام شده بودند، متوقف شدهاند و ارز به شل روپیه تعلق نمگیرد ، همین شرایط درباره يوان چین هم وجود دارد.

در همین راستا هیاتمدیره سندیا پیش از این نشست، جلسات با روسا و مدیران بان مرکزی و مسئولان وزارت بهداشت و
اداره کل دارو داشته است و از معاون اول خواسته شد در این مساله ورود کند تا ارز مورد نیاز دارو تامین شود. این موضوع
نیز یادآوری شد که هنوز بخش از ارز موردنیاز داروی امسال تامین نشده و با توجه به شيوع كرونا و ارز بري داروهاي مورد

نياز اين بيماري همچنين ناكاف بودن سقف فعل لازم است سقف ارز دارو هاي توليدي تا ۵۰۰ ميليون دلار افزایش پیدا کند.

ی دیر از موارد مطرح شده قیمتگذاری دارو بود، 

با عنايت به حذف حدود ٧٠ درصد از نهاده هاي توليد از ارز دولت ،قيمت داروها براساس تورم و شرایط روز اصلاح نشده که
اثر منف روی تولید دارد.

وضعيت زیرساختهای صنعت ی دیر از چالشهای مهم صنعت داروسازی است خصوصا که در سالهای اخیر نوسازی
صورت نرفته است و در این مورد گفته شد: «برای توسعه صنعت و نوسازی ماشینآلات باید کار اساس انجام شود و لازم

است این مساله در بودجه سال آینده دیده شود. 

صاحبان صنایع نمتوانند دستاهها و ماشینهای که شبانهروز کار مکنند با نوع قیمتگذاری فعل تعویض و بهسازی کنند.

چالشها و موانع صادرات نیز در این جلسه مطرح و عنوان شد: دستیاب به بازارهای صادرات بسیار سخت و زمانبر است و
پس از آنکه شرکتها به این  هدف رسیدند، جلوگیری از صادرات و متوقف کردن آن به بازار آسیب مزند، سابقه شرکتها را
از تولیـدات کـه ارز دولتـ وزارت بهـداشت درمـورد آن بخشـ رانـدارد. ن کنـد و بـرای وجهـه کشـور نیـز اثـر منفـخـراب م
مگیرند، قابل درك  است و برای آن راهارهای را به وزارتخانه و بان مرکزی ارائه دادهایم و متوان با دریافت مابهالتفاوت

یا ثبت سفارش معادل به شل نیمای این مشل را حل و نرانهای موجود را رفع کرد.

در جلسه با اسحاق جهانیری به بخشنامه جدید بان مرکزی و ضربالعجل دوماهه آن برای رفع تعهد اسناد اشاره شد که
نران دیری برای صنعت ایجاد کرده است، در حالکه رفع تعهد در چنین مدت کوتاه به هیچ وجه امانپذیر و قابل اجرا
نیست و باعث توقف تولید دارو مشود. به همین دلیل خواسته شد این زمان برای شرکتهای داروی به ۶ ماه اصلاح شده  و

قابل تمدید باشد.

اعضای هیاتمدیره سندیا از معاون اول خواستند تمام موارد در جلسه هیات دولت مطرح شود تا در چند ماه آینده تامین و
تولید دارو متوقف نشود .تامين ارز. ثبت سفارش سال آینده نيز  از امسال شروع شود و آنرا به آينده  واگذار ننیم.
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معاون اول رئیسجمهور ضمن بیان این نته که همیشه تاکید کردهام در سیاستگذاریها نظر مشورت نهادهای مدن در نظر
گرفته شود چون این مجموعهها با کمترین درخواست حاضرند پیشنهادها و راهارهای موثری برای حل مشلات ارائه کنند.

 تمام موارد ذکر شده را یادداشت کرد و قول پییری هرکدام را در بخشهای مرتبط داد.

دکتر محمد عبدهزاده در پایان این جلسه یادآوری و تاکید کرد: بان مرکزی، وزارت بهداشت،  وزارت صمت و سایر بخشها
مثل زنجیرهای هستند که وظیفهشان حمايت از تامین داروی مورد نیاز مردم و بیماران است و باید برای رسیدن به این هدف
همراه و همگام باشند چون اگر کمبودی پیش بیاید نمتوان با بودجه ارزی فعل داروي مورد نياز را تامین کرد. ظرفیت و
توانمندی بخش دولت و خصوص  هر كدام به تنهاي محدود است. دولت بهتنهای نمتواند از عهده همه امور بربیاید و هر کدام

از سندیاها نیز ظرفیتهای دارند، باید دست به دست هم بدهیم تا مشلات به حداقل برسد
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